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 Utdragsbestyrkande 
 

Plats och tid Olandsskolan, Alunda, kl. 18.00-19.40 
 

Beslutande Enligt särskild närvarolista 
 
 

Övriga deltagande  

 
Utses att justera Gunnel Wahlgren (C) och Jan Holmberg (M) 
Justeringens  
plats och tid Kommunkontoret, Östhammar 2018-10-02 kl. 13.00  

 
Underskrifter Sekreterare ……………………………………………..  Paragrafer 67-95 
 Rebecka Modin  

 
 Ordförande …………………………………………….. …………………………………………….. 
 Jonas Svensson (S) Kerstin Björck-Jansson (C) för § 95 

 
 Justerande …………………………………………….. …………………………………………….. 
 Gunnel Wahlgren (C) Jan Holmberg (M) 

 
 ANSLAG/BEVIS 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
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Tillkommande ärenden 
 
23. Motion från Åsa Lindstrand (-)om politisk obunden äldreombudsman 
 
24. Motion från Åsa Lindstrand (-) om att göra ett omtag av policy för tillgäng-
lighet 
 
25. Motion från Åsa Lindstrand (-) om ny skolplan som kommunfullmäktige tar 
beslut om 
 
26. Motion från Åsa Lindstrand (-) om politiskt obunden barnombudsman 
 
27. Motion från Åsa Lindstrand (-) om förstelärare i trygghet och studiero 
 
28. Motion från Åsa Lindstrand (-) om att anställa en stadsarkitekt 
 
29. Motion från Åsa Lindstrand (-) om öppna nämndmöten 
 
30. Motion från Ingeborg Sevastik (V) om undervisning i modersmål 
 
31. Fråga från Ingeborg Sevastik (V) till barn- och utbildningsnämndens ordfö-
rande angående modersmål 
 
32. Fråga från Ingeborg Sevastik (V) till tekniska utskottets ordförande angående 
tillgänglighet 
 
Kommunfullmäktige fastställer ärendelistan. 
_____ 
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§ 67 Dnr KS-2018-644 Dpl 028 
 
Utdelning av kvalitetspris 
 
Kvalitetspriset är en utmärkelse till anställda eller arbetsplatser som medborgare 
eller brukare tycker utför något extra förtjänstfullt. 

• endast externa nomineringar 
• verksamheter eller personer inom samtliga kommunala ansvarsområden 

kan nomineras 
 
Kriterier för kvalitetspriset: 

• tydligt medborgar-/brukarfokus 
• till nytta för många eller stor nytta för få 

 
Prissumman för kvalitetspriset är 10 000 kronor där pristagaren erhåller hela 
prissumman. 
 
Kvalitetspriset 2018 delas mellan Pernilla Carlsson på Parkvägen i Österbybruk 
och Eva Söderblom på Logården i Östhammar. 
 
Kommunfullmäktige gratulerar pristagarna.  
_____ 
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§ 68 Dnr KS-2018-9 Dpl 904 
 
Information 
 
 
Ingen information ges vid dagens sammanträde.  
_____ 
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§ 69 Dnr KS-2018-9 Dpl 904 
 
Information från strategienheten 
 
Rapport om aktuellt från strategienheten, slutförvarsfrågor för perioden  
2018-05-08 – 2018-10-23 redovisas. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige tar del av informationen.  
_____ 
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§ 70 Dnr KS-2018-38 Dpl 912 
 
Allmänhetens frågestund 
 
 
Inga frågor har inkommit till allmänhetens frågestund. 
_____ 
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§ 71 Dnr KS-2018-98 Dpl 042 
 
Partistöd, beslut om utbetalning till de politiska partierna i kommunfullmäktige 
 
Fullmäktige ska årligen fatta beslut om att de partier som fått partistöd ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet har använts för sitt ändamål.  
Redovisningen ska gälla perioden 1 januari – 31 december och ges in till full-
mäktige senast sex månader efter räkenskapsårets utgång d vs den 30 juni. 
 
Partistöd betalas normalt ut i förskott så det kommer att bli en fördröjning innan 
partistödet kan begränsas i förhållande till ett parti som inte fullgör sin redovis-
ningsskyldighet – eller som inte lyckas fylla sina platser. 
 
Kommunfullmäktige har fattat beslut om regler för partistöd i Östhammars 
kommun där följande framgår gällande redovisning och granskning och utbetal-
ning: 
 
4 § Redovisning och granskning 
 
En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar 
att partistödet har använts för det ändamål som anges i 2 kap. 9 § första stycket 
kommunallagen. Det vill säga att partistödet använts för att stärka partiernas 
ställning i den kommunala demokratin.  
Redovisningen ska gälla perioden 1 januari – 31 december och ges in till kom-
munfullmäktige senast sex månader efter räkenskapsårets utgång. 
 
Till redovisningen ska följa ett granskningsintyg. 
 
5 § 
 
Årlig utbetalning 
 
Partistöd betalas ut kvartalsvis i förskott efter beslut av fullmäktige. 
 
Har redovisning och granskningsrapport enligt 2 kap. 11 § andra stycket kom-
munallagen inte lämnats in till kommunen inom föreskriven tid utbetalas inget 
stöd för nästkommande år. 
_____ 
 
Kommunfullmäktige har att fatta beslut om partistöd ska betalas ut till partier 
representerade i kommunfullmäktige. 
 
Redovisningar har inkommit från Socialdemokraterna, Centerpartiet, Kristde-
mokraterna, Liberalerna, Lokalpartiet Boa, Miljöpartiet, Moderaterna, Sverige-
demokraterna och Vänsterpartiet och inom föreskriven tid dvs. den 30 juni. 
 
Ingen redovisning har inkommit från Landsbygdspartiet. 
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Kommunfullmäktiges presidiums förslag 
 
Kommunfullmäktiges presidium föreslår kommunfullmäktige att godkänna  
inkomna redovisningar av partistöd samt att partistöd utbetalas för år 2019 till 
samtliga partier i fullmäktige.  
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige godkänner inkomna redovisningar av partistöd samt 
att partistöd utbetalas för år 2019 till samtliga partier i fullmäktige. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Lednings- och verksamhetsstöd (ekonomi) 
Gruppledarna för samtliga partier i fullmäktige 2019   
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§ 72 Dnr KS-2018-617 Dpl 042 
 
Delårsrapport 2018, godkännande 
 
Föreligger delårsrapport för Östhammars kommun för perioden januari till och 
med juni 2018. Kommunen redovisar ett överskott för perioden på 14,6 mnkr 
jämfört med budgeterat överskott på 20 mnkr. För helåret 2018 prognostiseras 
ett underskott på 12 mnkr att jämföra med ett budgeterat överskott på 24,8 mnkr.  
 
Ekonomichef Tony Wahlberg föredrar ärendet.  
 
Arbetsutskottets förslag 2018-09-04 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna delårsrapporten för 
Östhammars kommun för perioden januari till och med juni 2018. 
_____ 
 
Föreligger delårsrapport med vissa korrigeringar.  
 
Ekonomichef Tony Wahlberg föredrar ärendet.  
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna delårsrapporten för 
Östhammars kommun för perioden januari till och med juni 2018. 
_____ 
 
Yrkande  
Margareta Widén Berggren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
I ärendet yttrar sig Anna-Lena Söderblom (M). 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige godkänner delårsrapporten för Östhammars kommun 
för perioden januari till och med juni 2018. (Bilaga 1) 
_____ 
 
 
Delges 
Revisorerna 
Samtliga nämnder 
Lednings- och verksamhetsstöd (ekonomi)     
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§ 73 Dnr KS-2018-450 Dpl 543 
 
Inriktning VA-utveckling, beslut om åtgärder 
 
På Styrelsemöte Östhammar Vatten AB 2018-05-28 redogjordes för att den 
kommunala VA-försörjningen i Östhammars kommun är mycket ansträngd. På 
flera orter behöver kapaciteten utökas för att möta den tillväxt som beräknas i 
kommunen fram till 2030. I Östhammar och Alunda tätorter nyttjas redan idag 
hela den kapacitet som finns varför även kortsiktiga åtgärder behöver utredas 
och vidtas. Gästrike Vatten AB arbetar på uppdrag av Östhammar Vatten AB 
tillsammans med flera förvaltningar inom Östhammars kommun med att ta fram 
en plan för kommunens VA-utveckling. Förslag till åtgärder för 2018 ges utifrån 
nuvarande kunskapsläge och prioritering. 
 
Styrelsen för Östhammar Vatten AB beslutade att föreslå att kommunfullmäk-
tige i Östhammar beslutar:  

- att uppdra åt Östhammar Vatten AB att utöka pågående arbete med att 
utreda och säkerställa VA-försörjningen i Östhammar genom att utöka 
ramen för verksamhetskostnader för 2018 med 1 mnkr, 

- att uppdra åt Östhammar Vatten AB att utreda och projektera en teknisk 
lösning för att möjliggöra att spillvatten kan transporteras från Östham-
mar tätorts ledningsnät till Gimo med kostnadstäckning från Östhammar 
kommun (budget 300 tkr) under hösten 2018, 

- att uppdra åt Östhammar Vatten AB att starta en förstudie för nytt av-
loppsreningsverk för Östhammar tätort, 

- att uppdra åt Östhammar Vatten AB att starta en förstudie för ett avsalt-
ningsverk för dricksvatten för de östra delarna av Östhammars kommun, 

- att uppdra åt Östhammar Vatten AB att till budget och investeringsplan 
för 2019 ta fram en övergripande konsekvensanalys utifrån VAanlägg-
ningarnas kapacitet, kommande försörjningsbehov och eventuellt kortsik-
tiga lösningar 

 
Föreligger PM Inriktning VA-utveckling Östhammars kommun maj 2018 daterad 
2018-05-28.  
 
Representanter för Gästrike Vatten AB, VD Östhammar Vatten och Gästrike 
Vatten Lena Blad och VA-strateg Malin Delin, informerar i ärendet.  
 
I ärendet yttrar sig Cecilia Bernsten (C), Jonas Svensson (S), Inger Abrahamsson 
(C), Kerstin Dreborg (MP), Bertil Alm (C), Tomas Bendiksen (S) och Mika 
Muhonen (S). 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-12 
 
Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
_____ 
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Chef för tillväxtkontoret Ulf Andersson och chef strategienheten Marie Berggren 
föredrar ärendet. 
 
Arbetsutskottets beslut 2018-09-04 
 
Inför kommunstyrelsens sammanträde ska förslaget till beslut kompletteras med 
slutdatum för uppdragen. Punkt två i förslaget ska även kompletteras med slut-
datum för genomförande.  
 
Arbetsutskottets förslag 2018-09-04 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta i enlighet med styrel-
sen för Östhammar Vatten AB:s förslag:  

1. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att utöka pågående arbete med att 
utreda och säkerställa VA-försörjningen i Östhammar genom att utöka 
ramen för verksamhetskostnader för 2018 med 1 mnkr, 

2. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att utreda och projektera en teknisk 
lösning för att möjliggöra att spillvatten kan transporteras från Östham-
mar tätorts ledningsnät till Gimo med kostnadstäckning från Östhammar 
kommun (budget 300 tkr) under hösten 2018, 

3. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att starta en förstudie för nytt  
avloppsreningsverk för Östhammar tätort, 

4. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att starta en förstudie för ett avsalt-
ningsverk för dricksvatten för de östra delarna av Östhammars kommun, 

5. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att till budget och investeringsplan 
för 2019 ta fram en övergripande konsekvensanalys utifrån VAanlägg-
ningarnas kapacitet, kommande försörjningsbehov och eventuellt kort-
siktiga lösningar 

_____ 
 
VD Östhammar Vatten och Gästrike Vatten Lena Blad föredrar ärendet.  
Kommunsamordnare Gästrike Vatten AB Jenny Engberg deltar. 
 
I ärendet yttrar sig Pär-Olof Olsson (M), Margareta Widén Berggren (S), Lars O 
Holmgren (BOA) och Bertil Alm (C). 
 
Yrkande 
Lars O Holmgren (BOA) yrkar avslag till punkt tre och fyra i arbetsutskottets 
förslag. Innan några förstudier uppdras, måste en genomgripande systemanslys 
slutföras, med förslag på ett fungerande system för kommunens alla delar, för att 
därigenom undvika oönskade belastningar för VA-kollektivet.  
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag och på Lars O Holm-
grens (BOA) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbets-
utskottets förslag.  
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Kommunstyrelsens förslag 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta i enlighet med styrel-
sen för Östhammar Vatten AB:s förslag:  

1. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att utöka pågående arbete med att 
utreda och säkerställa VA-försörjningen i Östhammar genom att utöka 
ramen för verksamhetskostnader för 2018 med 1 mnkr, 

2. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att utreda och projektera en teknisk 
lösning för att möjliggöra att spillvatten kan transporteras från Östham-
mar tätorts ledningsnät till Gimo med kostnadstäckning från Östhammar 
kommun (budget 300 tkr) under hösten 2018,  

3. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att starta en förstudie för nytt av-
loppsreningsverk för Östhammar tätort, 

4. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att starta en förstudie för ett avsalt-
ningsverk för dricksvatten för de östra delarna av Östhammars kommun, 

5. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att till budget och investeringsplan 
för 2019 ta fram en övergripande konsekvensanalys utifrån VAanlägg-
ningarnas kapacitet, kommande försörjningsbehov och eventuellt kortsik-
tiga lösningar 

 
Lars O Holmgren (BOA) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
_____ 
 
Återremissyrkande 
Lars O Holmgren (BOA) och Kerstin Dreborg (MP) yrkar på att ärendet ska 
återremitteras. 
 
Margareta Widén Berggren (S) yrkar avslag på Lars O Holmgrens (BOA) och 
Kerstin Dreborgs (MP) återremissyrkande. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitte-
ras och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Yrkande 
Margareta Widén Berggren (S), Inger Abrahamsson (C) och Pär-Olof Olsson 
(M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag  
 
Lars O Holmgren (BOA) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Tilläggsyrkande 
Inger Abrahamsson (C) yrkar på ett tillägg i punkt tre i beslutet: ”…samt Öre-
grund.  
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Margareta Widén Berggren (S) yrkar bifall till Inger Abrahamssons (C) tilläggs-
yrkande.  
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på tilläggsyrkandet och finner att kommunfull-
mäktige beslutar att bifalla Inger Abrahamsson (C) tilläggsyrkande.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med styrelsen för Östhammar Vat-
ten AB:s förslag:  

1. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att utöka pågående arbete med 
att utreda och säkerställa VA-försörjningen i Östhammar genom att 
utöka ramen för verksamhetskostnader för 2018 med 1 mnkr, 

2. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att utreda och projektera en 
teknisk lösning för att möjliggöra att spillvatten kan transporteras 
från Östhammar tätorts ledningsnät till Gimo med kostnadstäckning 
från Östhammar kommun (budget 300 tkr) under hösten 2018,  

3. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att starta en förstudie för nytt 
avloppsreningsverk för Östhammar tätort samt Öregrund, 

4. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att starta en förstudie för ett 
avsaltningsverk för dricksvatten för de östra delarna av Östham-
mars kommun, 

5. att uppdra åt Östhammar Vatten AB att till budget och investe-
ringsplan för 2019 ta fram en övergripande konsekvensanalys uti-
från VAanläggningarnas kapacitet, kommande försörjningsbehov 
och eventuellt kortsiktiga lösningar 

 
Lars O Holmgren (BOA), Kerstin Dreborg (MP), Åsa Lindstrand (-), Lena 
Hagman (KD) och Ingemar Adén (BOA) reserverar sig mot beslutet.  
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Östhammar Vatten AB 
Mark- och exploateringsgruppen   
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§ 74 Dnr KS-2018-231 Dpl 630 
 Dnr BUN-2017-111 
 
Ny förskola Österbybruk och Östhammar, beslut 
 
Österbybruk är idag beroende av paviljonger för att lösa frågan om förskola åt 
alla barn. En möjlig lösning skulle kunna vara att bygga en ny förskola för att 
ersätta paviljongerna. 
 
Barn- och utbildningsnämnden har 2018-03-08 beslutat att en ny förskola med 
100 platser byggs vid det nya bostadsområdet Klockarbacken i Österbybruk. 
 
Information om hur barn- och utbildningsnämnden har arbetat i ärendet. Förelig-
ger underlag Byggnation av ny förskola i Österbybruk. Information ges även om 
planer för att bygga förskola i Östhammar.  
 
Ordförande barn- och utbildningsnämnden Roger Lamell, verksamhetscontroller 
barn- och utbildningsförvaltningen Elisabeth Lindkvist och projektledare tek-
niska kontoret Johanna Yngve föredrar ärendet.  
 
Arbetsutskottets beslut 2018-04-10 
 
Arbetsutskottet tar del av informationen.  
 
Ärendet återupptas på arbetsutskottets sammanträde 2018-05-15. 
_____ 
 
Skrivelse daterad 2018-04-17 föreligger. 
 
Verksamhetscontroller barn- och utbildningsförvaltningen Elisabeth Lindkvist 
och projektledare tekniska kontoret Johanna Yngve föredrar ärendet. Teknisk 
chef Helen Åsbrink och bygg- och miljöchef Charlotte Köhler deltar.  
 
Arbetsutskottets beslut 2018-05-15 
 
Arbetsutskottet tar del av informationen. Ärendet återupptas på arbetsutskottet 
2017-05-29.  
_____ 
 
Arbetsutskottets beslut 2018-05-29 
 
Ärendet återupptas på arbetsutskottets sammanträde 2018-06-05.  
_____ 
 
Föreligger Lokalförsörjningsplan 2018-2032 för barn- och utbildningsnämnden 
och skrivelse daterad 2018-04-17 om kostnader för lokalalternativ.  
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Redovisas barn- och utbildningsnämndens förslag till beslut. Barn- och utbild-
ningsnämnden har lämnat beslut i två ärenden som inom kommunstyrelsen be-
handlats som ett sammanhållet ärende med förslag till beslut:  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bygga nya förskolor i Öster-
bybruk och Östhammar enligt följande:  
- I Österbybruk byggs en ny förskola med 100 platser vid det nya bostadsom-

rådet Klockarbacken. 
- I Östhammar byggs en ny förskola med 100 platser i norra Östhammar.  
Ärendet tas upp som en del i budgetprocessen. 
 
Verksamhetscontroller barn- och utbildningsförvaltningen Elisabeth Lindkvist 
och projektledare tekniska kontoret Johanna Yngve föredrar ärendet. 
 
Yrkande 
 
Lennart Owenius (M) yrkar för oppositionen att en ny förskola med 100 platser 
ska byggas vid det nya bostadsområdet Klockarbacken, där möjligheter till se-
nare utbyggnad ska finnas, samt att utbyggnad med en avdelning ska ske vid 
Granens förskola. 
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på barn- och utbildningsnämndens förslag och 
Lennart Owenius (M) yrkande och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott 
bifaller barn- och utbildningsnämndens förslag. 
 
Arbetsutskottets förslag 2018-06-05 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bygga nya förskolor i Öster-
bybruk och Östhammar enligt följande:  
- I Österbybruk byggs en ny förskola med 100 platser vid det nya bostadsom-

rådet Klockarbacken. 
- I Östhammar byggs en ny förskola med 100 platser i norra Östhammar.  
 
Ärendet tas upp som en del i budgetprocessen. 
 
Lennart Owenius (M) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
_____ 
 
Verksamhetscontroller barn- och utbildningsförvaltningen Elisabeth Lindkvist 
föredrar ärendet. 
 
I ärendet yttrar sig Bertil Alm (C), Tomas Bendiksen (S), Roger Lamell (S) och 
Margareta Widén Berggren (S). 
 
Yrkande 
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Lennart Owenius (M) med bifall från Jan Holmberg (M), Lars O Holmgren 
(BOA) och Kerstin Dreborg (MP) yrkar för oppositionen att en ny förskola med 
100 platser ska byggas vid det nya bostadsområdet Klockarbacken, där möjlig-
heter till senare utbyggnad ska finnas, samt att utbyggnad med en avdelning ska 
ske vid Granens förskola. 
 
Propositionsordning 
 
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag och på Lennart 
Owenius (M) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbets-
utskottets förslag.  
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-06-12 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bygga nya förskolor i Öster-
bybruk och Östhammar enligt följande:  
- I Österbybruk byggs en ny förskola med 100 platser vid det nya bostadsom-

rådet Klockarbacken. 
- I Östhammar byggs en ny förskola med 100 platser i norra Östhammar.  
 
Ärendet tas upp som en del i budgetprocessen. 
 
Lennart Owenius (M), Jan Holmberg (M), Lars O Holmgren (BOA) och Kerstin 
Dreborg (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
_____ 
 
Återremissyrkande  
Åsa Lindstrand (-) yrkar på att ärendet återremitteras för att utreda fler alternativ.  
 
Roger Lamell (S) yrkar avslag på Åsa Lindstrands (-) återremissyrkande. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitte-
ras och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Yrkande 
Christer Lindström (M) yrkar att en ny förskola med 100 platser ska byggas vid 
det nya bostadsområdet Klockarbacken, där möjligheter till senare utbyggnad 
ska finnas, samt att utbyggnad med en avdelning ska ske vid Granens förskola. 
 
Roger Lamell (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och yrkar avslag till 
Christer Lindströms (M) förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att bygga nya förskolor i Österbybruk och 
Östhammar enligt följande:  
- I Österbybruk byggs en ny förskola med 100 platser vid det nya bostads-

området Klockarbacken. 
- I Östhammar byggs en ny förskola med 100 platser i norra Östhammar.  
 
Ärendet tas upp som en del i budgetprocessen. 
 
Anna-Lena Söderblom (M), Lennart Owenius (M), Pär-Olof Olsson (M), 
Christer Lindström (M), Katarina Asplunden (M), Allan Kruukka (M), Jan 
Holmberg (M), Lars O Holmgren (BOA, Ingemar Adén (BOA), Åsa Lind-
strand (-), Kerstin Dreborg (MP), Lena Hagman (KD), Christer Bohlin (L) 
och Martin Wahlsten (SD) reserverar sig mot beslutet.  
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Barn- och utbildningsnämnden 
Tekniska förvaltningen  
Lednings- och verksamhetsstöd (ekonomi)  
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§ 75 Dnr KS-2018-566 Dpl 045 
 
Särskild medlemsinsats i Kommuninvest 2018  
 
Bakgrund 
För att möta framtida krav från EU ska Kommuninvest liksom andra finansiella 
institut stärka sitt kapital. Målet är en s.k. bruttosoliditet på 1,5% som ska upp-
nås senast 2018. Mot denna bakgrund vände man sig år 2015 till medlemskom-
munerna rörande höjda medlemsinsatser. Kommuninvest lade fast som högsta 
nivå en insats om 900 kr per invånare. 
Flertalet av medlemmarna har uppnått högsta nivån 900 kr per invånare. Öst-
hammars kommuns medlemsinsats motsvarar idag 64% av denna nivå. Vi föror-
dar att Östhammar höjer insatsen fullt ut till 900 kr per invånare, höjningen mot-
svarar ett belopp strax över 7,1 mnkr. 
 
Ekonomi 
Förslaget är inte resultatpåverkande, kommunen minskar sin kassa med 7,1 mnkr 
samtidigt som motsvarande belopp bokförs som en finansiell anläggningstill-
gång. 
När maxbeloppet är nått låses insatsen till aktuellt invånarantal, i annat fall så 
blir insatsen högre om befolkningen ökar. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
 
Kommunens medlemsinsats höjs till 900 kr per invånare, en höjning med  
7 137 848 kronor, att finansieras ur rörelsekapitalet. 
 
Ekonomichef Tony Wahlberg föredrar ärendet.  
 
Arbetsutskottets förslag 2018-08-21 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att kommunens medlemsinsats 
höjs till 900 kr per invånare, en höjning med 7 137 848 kronor, att finansieras ur 
rörelsekapitalet. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att kommunens medlemsinsats 
höjs till 900 kr per invånare, en höjning med 7 137 848 kronor, att finansieras ur 
rörelsekapitalet. 
_____ 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunens medlemsinsats höjs till 900 
kr per invånare, en höjning med 7 137 848 kronor, att finansieras ur rörel-
sekapitalet. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Lednings- och verksamhetsstöd (ekonomi)  
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§ 76 Dnr KS-2018-515 Dpl 308 
 Dnr BMN-2018-1013 
 
Revidering av taxa för alkohollagen, tobakslagen, lagen om elektroniska  
cigaretter och påfyllningsbehållare samt lagen om vissa receptfria läkemedel,  
antagande 
 
Då ny lagstiftning avseende lagen om elektroniska cigaretter och påfyllnings-
behållare trätt i kraft 2017-05-24, (2017:425), måste taxan för rubricerat ärende 
revideras. Övergripande redaktionella ändringar har genomförts. 
 
Bygg- och miljönämnden har 2018-06-20 beslutat att anta revidering av taxa för 
alkohollagen, tobakslagen, lagen om elektroniska cigaretter och påfyllningsbe-
hållare samt lagen om handel med vissa receptfria läkemedel. 
 
Arbetsutskottets förslag 2018-08-14 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad taxa för alko-
hollagen, tobakslagen, lagen om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare 
samt lagen om handel med vissa receptfria läkemedel. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad taxa för alko-
hollagen, tobakslagen, lagen om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare 
samt lagen om handel med vissa receptfria läkemedel. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad taxa för alkohollagen,  
tobakslagen, lagen om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare samt 
lagen om handel med vissa receptfria läkemedel. (Bilaga 2) 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Bygg- och miljönämnden 
Webbredaktionen   
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§ 77 Dnr KS-2016-886 Dpl 001 
 
Gemensam it-nämnd, antagande av reglemente och samverkansavtal 
 
Sammanfattning 
Heby-, Knivsta-, Tierps-, Älvkarleby- och Östhammars kommuner utredde vin-
tern 2016/17 lämpligheten i att bilda en gemensam it-nämnd. Studien gav vid 
hand att en sådan sammanslagning skulle bereda en bättre möjlighet för digitali-
sering av kommunernas verksamheter samt öka effektiviteten inom it-
verksamheten. På grundval av detta inleddes ett arbete inleddes för att genom-
föra bildandet av en sådan nämnd. Respektive kommun fattade våren 2017 in-
riktningsbeslut i frågan där man deklarerade att det fanns en ambition att söka 
bilda gemensam nämnd.  
 
Nämnden tillträder enligt reglementet 2019-01-01. Målsättningen är att de fem 
kommunerna över tid alltmer ska arbeta i samma verksamhetssystem för att få 
en så effektiv hantering som möjligt. Det utesluts inte att samarbete även kan ske 
med kommuner som inte ingår i den gemensamma nämnden i olika frågor, ex-
empelvis kring upphandlingar. Tierp kommun föreslås som värdkommun för den 
gemensamma nämnden och också som arbetsgivare för de anställda inom it-
verksamheten.  
 
Utredning 
Under våren 2017 fattade samtliga styrelser i de fem kommunerna inriktningsbe-
slut om att verka för att bilda en gemensam it-nämnd. Beslutet hade föregåtts av 
en förstudie under vintern 2016/17 som utfördes på uppdrag av regionala led-
ningsgruppen (där länets kommundirektörer och regiondirektören ingår). Anled-
ningen till förstudien var att kommunerna hade identifierat ett behov av att sam-
arbeta inom it-området för att ha kompetens och kapacitet att kunna leverera 
lösningar till medborgarna i regionen såväl som att få nya förutsättningar att 
klara det kommunala uppdraget på bästa sätt. 
 
Av studien framgick det att ett samarbete mellan de fem kommunerna skulle ge 
ett ökat mervärde och en bättre möjlighet till digitalisering av de olika verksam-
heterna. it-verksamheten skulle också bli mindre sårbar om fler kommuner sam-
verkar. Utifrån dessa besked har arbetet fortsatt med att tydliggöra hur ett sådant 
samarbete skulle kunna organiseras och formaliseras.  
De fem kommunerna överenskommer i och med beslut om samverkan om att 
från den 2019-01-01 inrätta en gemensam nämnd med stöd av 3 kap 9 § och 9 
kap 19 § kommunallagen (2017:725). Nämndens ansvarsområde är övergripande 
it-strategiska och it-taktiska frågor samt it-operativa insatser för kommunerna.  
Nämndens ansvar är även att medverka i de fem kommunernas digitala utveckl-
ingsarbete samt stödja samordning av verksamhetsutvecklingsinsatser som är it-
relaterade. Nämnden ska sträva efter att arbeta i en samverkans- och samför-
ståndskultur. 
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Nämnden ska även verka för att kontinuerligt effektivisera it-verksamheten för 
att kunna leverera it-tjänster till förvaltningarna till överenskomna servicenivåer. 
Det innefattar även it-relaterade verksamhets- och utvecklingsfrågor. 
 
De kommunala bolagen inom de fem kommunerna kan köpa it-tjänster och it-
produkter av nämnden om separata avtal upprättas och att bolagen följer de upp-
handlingsregler och -avtal som gäller för it-nämnden. 
 
Ansvaret för kommunernas förvaltning och utveckling, inklusive den så kallade 
digitala utvecklingen, åligger i sin helhet respektive kommun. Kommunerna ska 
i en samverkanskultur arbeta för att se gemensamma effektiva lösningar för så-
väl kärnverksamheterna som för it-verksamheten. 
 
Finansieringen av it-nämndens verksamhet regleras via de fem kommunernas 
överenskommelse ”Principer för Ekonomistyrning för it-nämnden”. Där är mål-
sättningen att huvuddelen av kostnaderna regleras via en fördelningsnyckel som 
bl.a. baseras på antal datorer, undantag finns inom områden där förutsättningarna 
är väsentligt skilda mellan kommunerna. 
 
Föreligger förslag till samverkansavtal och reglemente samt beslutsunderlag i 
form av principer för ekonomistyrning och förstudie för en gemensam it-nämnd. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
 
Anta samverkansavtal för Gemensam it-nämnd i Heby-, Knivsta-, Tierps-, Älv-
karleby- och Östhammars kommuner. 
Anta reglemente för Gemensam it-nämnd i Heby-, Knivsta-, Tierps-, Älvkar-
leby- och Östhammars kommuner. 
 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet.  
 
Arbetsutskottets förslag 2018-08-21 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta samverkansavtal för 
gemensam it-nämnd i Heby-, Knivsta-, Tierps-, Älvkarleby- och Östhammars 
kommuner.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reglemente för gemen-
sam it-nämnd i Heby-, Knivsta-, Tierps-, Älvkarleby- och Östhammars kommu-
ner. 
_____ 
 
Yrkande 
Lars O Holmgren (BOA) yrkar, i enlighet med våra tidigare ställningstaganden 
vad gäller införande av en gemensam it-nämnd, avslag till arbetsutskottets för-
slag.  
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Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag och på Lars O Holm-
grens yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskot-
tets förslag. 
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta samverkansavtal för 
gemensam it-nämnd i Heby-, Knivsta-, Tierps-, Älvkarleby- och Östhammars 
kommuner.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reglemente för gemen-
sam it-nämnd i Heby-, Knivsta-, Tierps-, Älvkarleby- och Östhammars kommu-
ner. 
 
Lars O Holmgren (BOA) reserverar sig.  
_____ 
 
Yrkande 
Bertil Alm (C) och Margareta Widén Berggren (S) yrkar bifall till kommunsty-
relsens förslag.  
 
Lars O Holmgren (BOA) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
I ärendet yttrar sig Åsa Lindstrand (-). 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige antar samverkansavtal för gemensam it-nämnd i 
Heby-, Knivsta-, Tierps-, Älvkarleby- och Östhammars kommuner. 
(Bilaga 3) 
 
Kommunfullmäktige antar reglemente för gemensam it-nämnd i Heby-, 
Knivsta-, Tierps-, Älvkarleby- och Östhammars kommuner. (Bilaga 4) 
 
Lars O Holmgren (BOA, Ingemar Adén (BOA), och Martin Wahlsten (SD) 
reserverar sig mot beslutet. 
_____ 
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Delges 
Heby kommun 
Knivsta kommun 
Tierps kommun 
Älvkarleby kommun 
IT-enheten i Östhammars kommun   
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§ 78 Dnr KS-2018-555 Dpl 003 
 
Kompetensförsörjningsstrategi för Östhammars kommun, antagande 
 
Syftet med den kommunövergripande kompetensförsörjningsstrategin är att öka 
vår beredskap och förmåga att hantera omvärldens förändrade krav och förvänt-
ningar samt att skapa förutsättningar för en lärande organisation.  
 
Kraven på anpassning kommer från flera håll. Ny lagstiftning, nya förväntningar 
på den service vi tillhandahåller, teknisk utveckling som ställer andra krav på 
utbildning och även leder till nya arbetssätt, nya generationer som ställer andra 
krav på oss som arbetsgivare än vi är vana vid. Samtidigt som vi måste bemöta 
dessa nya krav och förväntningar medför pensionsavgångar och demografiska 
förändringar att vi får personalbrist inom flera av våra verksamhetsområden.  
 
I kompetensförsörjningsstrategin kartläggs de olika faktorer som påverkar förut-
sättningarna att genomföra vårt uppdrag som kommun, vi analyserar nuläget och 
försöker reda ut var vi behöver lägga vårt fokus de närmaste åren. Vi betonar 
också vikten av samtliga medarbetares engagemang för att tillsammans lyckas 
med uppgiften.  
 
Strategin ska leda till att kompetensförsörjningsplaner årligen arbetas fram på 
förvaltningsnivå. Planerna ska innehålla prognos av kompetensbehov, analys av 
kompetensgap, mätbara åtgärder för att motverka gapet samt uppgift om ansva-
rig för genomförande och uppföljning. Det kommer att finnas mallar och stöd för 
hur prognosarbetet genomförs. 
 
Gapet mellan befintlig kompetens och framtida behov måste ligga till grund för 
prioriterade satsningar och vara en naturlig del av vår verksamhetsplanering. 
Rapportering av prognos och åtgärder sker årligen inom ramen för personaleko-
nomisk redovisning i kommunens årsredovisning. 
 
I kompetensförsörjningsstrategin presenteras vad vi betraktar som våra strate-
giska fokusområden – de områden vi utan fördröjning måste satsa på för att möta 
kommande utmaningar i kompetensförsörjningen. Till varje fokusområden finns 
mål. Fokusområdena är: 

• Kartlägga och behålla kompetensen 
• Marknadsföra kommunen rätt (En kommun – ett arbetsgivarvarumärke, 

Närvaro i rätt forum med rätt budskap, Ökad jämställdhet och mångfald 
attraherar) 

• Bredda rekryteringsbasen (Utrikes födda med vårdutbildning, Utrikes 
födda utan vårdutbildning, Öka intresset för vård- och omsorgsutbild-
ningen, Underlätta för boende i andra kommuner, Lärande organisation) 

• Maximera nyttan av kompetensen (Skapa avlastning genom nya jobb, 
Automatisera) 

• Trygga chefsförsörjningen genom hållbart ledarskap 
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HR-strateg Lisa Karbelius föredrar ärendet.  
 
Arbetsutskottets förslag 2018-08-14 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta kompetensförsörjnings-
strategi för Östhammars kommun. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta kompetensförsörjnings-
strategi för Östhammars kommun. 
_____ 
 
Yrkande 
Margareta Widén Berggren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
I ärendet yttrar sig Åsa Lindstrand (-). 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige antar kompetensförsörjningsstrategi för Östhammars 
kommun. (Bilaga 5 ) 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Lednings- och verksamhetsstöd (HR) 
Webbredaktionen 
Samtliga nämnder  
Samtliga enheter under kommunstyrelsen  
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§ 79 Dnr KS-2018-240 Dpl 003 
 
Policy och strategi för integration i Östhammars kommun, antagande 
 
Remissförfarande: Underlaget har varit på bred remiss till samtliga förvaltnings-
chefer, berörda tjänstepersoner inom kommunens verksamheter, representanter 
för civilsamhälle, myndigheter med flera. En pågående remissrunda till Centrala 
samverkansgruppen (arbetsgivarorganisationerna) äger rum nu. Processkarta 
som anger remissförfarande och tidplan bifogas. 
 
Kommunstyrelsen fastställde i beslut KS-2016-22 att en övergripande strategi 
för integration för Östhammars kommun ska tas fram. Behovet av en förvalt-
ningsövergripande strategi på integrationsområdet har också lyfts av flera kom-
munala verksamheter.  
 
Policy och strategi för integration i Östhammars kommun syftar till att utgöra 
kommunens övergripande styrdokument på integrationsområdet och anger den 
strategiska viljeriktningen för Östhammars kommun. Den inledande policyn 
syftar till att fungera vägledande på integrationsområdet för kommunens verk-
samheter. Policyn anger ett antal gemensamma ställningstaganden som tar sin 
utgångspunkt i kommunens värdeord. Policyn kompletteras med en strategi för 
integration som beskriver åtta identifierade strategiska områden. Strategin är ett 
underlag för planering, uppföljning och långsiktighet och syftar till att stödja och 
vägleda utformningen av integrationsarbetet i kommunala verksamheter. Detta 
sker genom varje nämnds/förvaltnings införlivande av strategin i respektive or-
dinarie verksamhetsplanering och uppföljning. 
 
I föreliggande handling bifogas Policy och strategi för integration i Östhammars 
kommun samt en processkarta som anger tidplan och remissförfarande. Bifogade 
bilagor 2 och 3 fungerar som kunskaps- och idéunderlag och är inte föremål för 
beslut. 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner Policy och strategi för integration i 
Östhammars kommun och skickar underlaget (ej bilaga 2 och 3) på remiss till 
samtliga nämnder. Remisstid för nämnder 2018-04-11 – 2018-06-21, i enlighet 
med processkarta. Beslut i kommunfullmäktige 2018-09-25. 
 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet. 
 
Arbetsutskottets beslut 2018-04-10 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner Policy och strategi för integration i 
Östhammars kommun och skickar underlaget (ej bilaga 2 och 3) på remiss till 
samtliga nämnder. Remisstid för nämnder 2018-04-11 till och med 2018-06-21, i 
enlighet med processkarta. Beslut i kommunfullmäktige 2018-09-25. 
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_____ 
 
Remissförfarande 
Policy och strategi för integration i Östhammars kommun har under perioden 
2018-02-26 – 2018-06-21 varit på bred remissrunda till samtliga nämnder och 
förvaltningsledningar, berörda tjänstepersoner inom kommunens förvaltningar, 
Centrala samverkansgruppen (arbetstagarorganisationerna) representanter från 
det lokala civilsamhället, berörda myndigheter och andra aktörer. Bilaga 2 och 3 
har hanterats internt inom kommunen. 
 
Dokumentet har fått positiv respons och samtliga synpunkter, som främst har 
varit av redaktionell karaktär, har omhändertagits.  
 
Barn- och utbildningsnämnden (2018-05-17), Socialnämnden (2018-06-20), 
Kultur- och fritidsnämnden (2018-06-20) och Bygg- och miljönämnden (2018-
06-20) har antagit yttrandena avseende Policy och strategi för integration i Öst-
hammars kommun. 
 
Föreliggande handlingar 
• Policy och strategi för integration i Östhammars kommun  
• Bilaga 2 och 3 (kunskaps- och idéunderlag; ej föremål för beslut) 
• PPT-presentation 2018-08-14 
• Processkarta över remissinstanser, process och tidplan 
 
Tidplan 
• KSAu, antagande: 2018-08-14 
• Kommunstyrelsen, antagande: 2018-09-11 
• Kommunfullmäktige, antagande: 2018-09-25 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
 
Policy och strategi för integration i Östhammars kommun antas. 
 
Arbetsmarknads- och integrationsstrateg Helene Ulman Lilja föredrar ärendet.  
 
Arbetsutskottets förslag 2018-08-14 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta policy och strategi för 
integration i Östhammars kommun. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta policy och strategi för 
integration i Östhammars kommun. 
_____ 
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I ärendet yttrar sig Ingeborg Sevastik (V). 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige antar policy och strategi för integration i Östhammars 
kommun. (Bilaga 6) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges: 
Webbredaktionen 
Samtliga nämnder  
Samtliga enheter under kommunstyrelsen 
Arbetsmarknads- och integrationsstrateg Helen Ulman Lilja   
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§ 80 Dnr KS-2018-88 Dpl 730 
 Dnr SN-2018-59 Dpl 709 
 
Ansökan om att kommunen ska tillämpa valfrihetssystem enligt LOV på  
boendestöd, beslut 
 
Östhammars kommun har fått en ansökan om att utöka tillämpningen av Lag 
(2008:962) om valfrihetssystem (LOV) till att även omfatta boendestöd. 
 
Socialnämnden har ombetts att yttra sig i ärendet. I yttrandet framhåller social-
nämnden bland annat: ”Att boendestödet även fortsättningsvis helt utförs i egen 
regi bedöms vara avgörande för att det kommunala boendestödet ska kunna  
bibehålla den bemanning som krävs för kvalitetsutveckling, kostnadseffektivitet 
och personalkontinuitet. En välfungerande verksamhet i egen regi skulle vara en 
nödvändighet även i en situation där flera utförare är verksamma. I likhet med 
den absoluta merparten av landets övriga kommuner, bör Östhammars kommun 
därmed avstå från att införa valfrihetssystem inom boendestöd. Det inkomna 
förslaget bör således avslås.” 
 
Socialnämndens ordförande Kerstin Björck-Jansson och socialchef Håkan 
Dahlqvist föredrar ärendet.  
 
Arbetsutskottets förslag 2018-08-21 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå ansökan om att införa 
LOV inom boendestöd.  
 
Pär-Olof Olsson (M) deltar inte i beslutet. 
_____ 
 
Yrkande 
Pär-Olof Olsson (M) yrkar att ärendet bordläggs och behandlas på kommunfull-
mäktiges sammanträde då de nya ledamöterna tillträtt efter valet. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag och på Pär-Olof  
Olssons (M) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbets-
utskottets förslag.  
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå ansökan om att införa 
LOV inom boendestöd.  
_____ 
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Återremissyrkande 
Pär-Olof Olsson (M) yrkar på att ärendet ska återremitteras för att socialförvalt-
ningen ska redovisa och motivera kostnaden på 555 kronor per brukartimme 
samt att verksamheten ska konkurrensutsättas.  
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitte-
ras och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Yrkande 
Kerstin Björck-Jansson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige avslår ansökan om att införa LOV inom boendestöd.  
 
Anna-Lena Söderblom (M), Lennart Owenius (M), Pär-Olof Olsson (M), 
Christer Lindström (M), Katarina Asplunden (M), Allan Kruukka (M), Jan 
Holmberg (M), Lars O Holmgren (BOA, Ingemar Adén (BOA), Kerstin 
Dreborg (MP) och Lena Hagman (KD), reserverar sig mot beslutet. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Aktivt stöd (ansökande företag) 
Socialnämnden   



 
Kommunfullmäktige 
 

  
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum Sid 
2018-09-25 32 (55) 

 

  
 

§ 81 Dnr KS-2018-443 Dpl 701 
 Dnr SN-2018-130 Dpl 701 
 
Statistikrapport av ej verkställda gynnande beslut första kvartalet 2018 
 
Enligt 16 kap § 6 h Socialtjänstlagen (SoL) ska socialnämnden kvartalsvis lämna 
en statistikrapport till fullmäktige över hur många av nämndens gynnande beslut 
enligt 4 kap 1 § SoL som inte har verkställts inom tre månader från dagen för 
respektive beslut. Nämnden ska vidare ange vilka typer av bistånd dessa beslut 
gäller och hur lång tid som har förflutit från dagen för respektive beslut. Samma 
rapporteringsskyldighet gäller för beslut som inte verkställs på nytt efter avbrott 
i verkställigheten. Det ska också framgå hur stor del av de ej verkställda besluten 
som gäller bistånd till kvinnor respektive män. Enligt Lag om stöd och service 
till vissa funktionshindrade (LSS) § 28h gäller en motsvarande rapporterings- 
skyldighet för beslut om insatser enligt 9 § LSS. Föreligger statistikrapport för 
första kvartalet 2018. 
 
Socialnämndens beslut 2018-05-23 
 
Socialnämnden godkänner rapporten och överlämnar den till kommunfullmäk-
tige. (Bilaga 4) 

 
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-06-12 
 
Kommunstyrelsen tar del av statistikrapport ej verkställda gynnande beslut för 
första kvartalet 2018, vilken överlämnas till kommunfullmäktige. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktiges tar del av statistikrapport ej verkställda gynnande 
beslut för första kvartalet 2018. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Socialnämnden  
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§ 82 Dnr KS-2018-190 Dpl 042 
 
Revisionsberättelse 2017 för Östhammars kommun samt beviljande av ansvars-
frihet för valnämnden  
 
Revisionsberättelse 2017 för Östhammars kommun föreligger.  
 
Revisorerna tillstyrker att ansvarsfrihet beviljas för valnämnden. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige tar del av revisionsberättelse 2017. (Bilaga 7)  
 
Förtroendevalda i valnämnden beviljas ansvarsfrihet för 2017 års verk-
samhet.  
 
Ledamöter och ersättare i valnämnden Désirèe Mattsson (S), Thomas  
Eriksson (S), Mika Muhonen (S), Lennart Owenius (M), Eva Fredriksson 
(KD), Martin Wahlsten (SD), Mohammad Sabur (V) och Sten Hallberg 
(MP) deltar inte i handläggningen i ärendet.  
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Valnämnden   
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§ 83 Dnr KS-2018-343 Dpl 913 
 
Motion från Ingemar Adén (BOA) om väg 288, svar 
 
Ingemar Adén (BOA) yrkar i motion daterad 2018-05-04 att: 

• Väg 288, 2 + 1 byggs i befintlig vägsträckning 
• Väg 288 får en planfri korsning med järnvägen i Gimo 
• Väg 288 trafiksäkerhetsförbättringar genom Gimo och Hökhuvud 
• Nytt vatten- och avloppsledning från Gimo och Östhammar 

 
I ärendet yttrar sig Ingemar Adén (BOA). 
 
Kommunfullmäktiges beslut 2018-05-08 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
Föreligger tjänstemannayttrande daterat 2018-08-29. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 2018-05-08 
KSAU föreslår kommunstyrelsen att med yttrandet anse motionen besvarad. 
 
Chef strategienheten Marie Berggren föredrar ärendet. 
 
Arbetsutskottets förslag 2018-09-04 
 
Motionen anses besvarad i enlighet med tjänstemannayttrandet daterat  
2018-08-29. 
_____ 
 
Föreligger tjänstemannayttrande daterat 2018-08-29 samt yttrande från Gästrike 
vatten. 
 
I ärendet yttrar sig Lars O Holmgren (BOA). 
 
Kommunstyrelsens förslag 2018-09-11 
 
Motionen anses besvarad i enlighet med tjänstemannayttrandet daterat  
2018-08-29. 
_____ 
 
I ärendet yttrar sig Ingemar Adén (BOA) och Pär-Olof Olsson (M).  
 
Yrkanden 
Margareta Widén Berggren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Lars O Holmgren (BOA) yrkar att Gästrike Vatten AB/Östhammar Vatten AB 
omedelbart utreder möjligheten att sammanlänka Östhammars och Gimos VA-
nät med varandra, tillsammans som ett förslag bland andra i den totala system-
översynen. Motiveringen i motionssvaret kan väl inte anses som helt överty-
gande, och därmed räcka som svarsgrund, då den påstår att motionärens förslag 
inte är det mest ekonomiska eller hållbara tillvägagångssättet, under samma 
fullmäktigemöte man beslutar att börja köra avloppsvatten med lastbil, mellan 
tidigare nämnda orter, vilket inte direkt kan anses vara mer hållbart.  
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen anses besvarad i enlighet med tjänstemannayttrandet daterat 
2018-08-29. (Bilaga 8)  
 
Lars O Holmgren (BOA) och Ingemar Adén (BOA) reserverar sig mot  
beslutet.  
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Ingemar Adén (BOA) 
Webbredaktionen 
Östhammar Vatten AB  
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§ 84 Dnr KS-2018-298 Dpl 914 
 
Frågor från Mohammad Sabur (V) och Ingeborg Sevastik (V) till kultur- och 
fritidsnämndens ordförande angående hörselslingor i kommunens lokaler samt 
bidrag till föreningar för personer med funktionsvariationer 
 
Mohammad Sabur (V) och Ingeborg Sevastik (V) ställer två frågor till kultur- 
och fritidsnämndes ordförande: 
 
Hur går det med översynen av hörselslingor i kommunens lokaler?  
 
Det är svårt för föreningar för personer med funktionsvariationer att ha råd med 
medlemsmöten och några intresseföreningar är på väg att upphöra med sin verk-
samhet på grund av ekonomiska svårigheter. Vad kan göras åt detta? 
 
Kommunfullmäktiges beslut 2018-05-08 
 
Ärendet utgår på grund av att kultur- och fritidsnämndens ordförande inte är 
närvarande. Ärendet återupptas på nästa sammanträde.  
_____ 
 
Föreligger svar från kultur- och fritidsnämndens ordförande. 
 
I frågeställningen yttrar sig kultur- och fritidsnämndens ordförande Jonas Lenn-
ström (S) och Ingeborg Sevastik (V). 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Frågan anses härmed besvarad.  
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Mohammad Sabur (V)  
Ingeborg Sevastik (V)  
Jonas Lennström (S)   
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§ 85 a)  Dnr KS-2018-187 Dpl 911 
 
Anmälningsärende, ny ledamot/ersättare för ledamot i kommunfullmäktige 
 
Camilla Forsberg (S) begär i skrivelse 2018-03-14 om entledigande från sina 
politiska uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige och referensgruppen och 
ersättare i socialnämnden. 
 
Valberedningens förslag 2018-03-27 
 
Valberedningen föreslår att fullmäktige utser Hans Lagenius (S) till ersättare i 
socialnämnden.  
_____ 
 
I ärendet yttrar sig valberedningens ordförande Jacob Spangenberg (C). 
 
Kommunfullmäktiges beslut 2018-03-27 
 
Camilla Forsberg (S) entledigas från sina uppdrag som ledamot i kommunfull-
mäktige och referensgruppen samt ersättare i socialnämnden. 
 
Kommunfullmäktige utser Hans Lagenius (S) till ersättare i socialnämnden.  
 
Ny sammanräkning begärs hos Länsstyrelsen.  
_____ 
 
Föreligger ny sammanräkning från Länsstyrelsen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige tar del av informationen.  
_____ 
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§ 85 b)  Dnr KS-2018-9 Dpl 904 
 Dnr KS-2018-307 Dpl 007 
 
Anmälan av samtliga kommunala bolags årsredovisningar 
 
Föreligger årsredovisningar och granskningsrapporter för: 
 

• Östhammar Vatten AB 
• Gästrike Vatten AB 

 
Följande bolag redovisas vid nästa sammanträde: 
 

• Hargs Hamn AB 
• Dannemora Gruvfastighets AB 
• Östhammars Industrifastigheter AB 
• Östhammars Vård och Omsorg AB 

 
Kommunfullmäktiges beslut 2018-05-08 
 
Kommunfullmäktige tar del av informationen.  
______ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige tar del av informationen.  
_____ 
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§ 85 c)  Dnr KS-2017-677 Dpl 001 
 
Anmälningsärende 
Organisationsförändring 
 
Syftet med en organisationsöversyn är att pröva om nuvarande organisation är 
organiserad och skapar mesta nytta för medborgare, företagare, besökare och 
fastighetsägare. 
 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet och informerar om organisat-
ionsöversyn i Östhammars kommun 
 
Arbetsutskottets beslut 2017-08-15 
 
Arbetsutskottet har tagit del av informationen och tackar för densamma.  
 
Kommunstyrelsen informeras i ärendet på sammanträde 2017-08-22.  
 
Kommundirektör Peter Nyberg ges i uppdrag att sammanfatta ett beslutsun-
derlag i ärendet om organisationsöversyn inför kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträde 2017-09-05. 
_____ 
 
I ärendet yttrar sig Bertil Alm (C), Cecilia Bernsten (C) och Margareta Widén 
Berggren (S). 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-08-22 
 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 
_____ 
 
Föreslås en organisationsöversyn där särskild vikt läggs vid följande: 

• En organisation som underlättar för medborgare och företagare 
• En kostnadseffektiv organisation 

 
Arbetsutskottets förslag 2017-09-04 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
- Att genomföra översynen i linje med ovanstående direktiv och förutsätt-

ningar 
- Att översynen skall rapporteras kontinuerligt och redogöra för förslag under 

hösten 2017 och våren 2018.  
_____ 
 
I ärendet yttrar sig Pär-Olov Olsson (M), Cecilia Bernsten (C), Lars O Holmgren 
(BOA) och Margareta Widén Berggren (S). 
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Kommunstyrelsen har 2017-09-12 beslutat 
 
Organisationsöversyn genomförs i linje med ovanstående direktiv och förutsätt-
ningar. (Bilaga 6). 
 
Översynen skall rapporteras kontinuerligt och redogöra för förslag under hösten 
2017 och våren 2018.  
_____ 
 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet och lämnar rapport om organi-
sationsöversynen. 
 
Arbetsutskottets beslut 2018-03-20 
 
Arbetsutskottet har tagit del av informationen och tackar för densamma. 
Ärendet återkommer till kommunstyrelsens arbetsutskott, senast under juni må-
nad. 
_____ 
 
Information om ärendets fortsatta gång, metod för översynen, skäl till att genom-
föra översynen, förslag till organisation och skälen varför.  
 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet. 
 
Arbetsutskottets förslag 2018-06-05 
 
Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
 
Ärendet återupptas i kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-14.  
_____ 
 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet. 
 
I ärendet yttrar sig Cecilia Bernsten (C) och Inger Abrahamsson (C). 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-12 
 
Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
 
Ärendet återupptas i kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-14.  
_____ 
 
Kommundirektör Peter Nyberg informerar om organisationsöversynsprocessen, 
skälen till översynen och vad som ska uppnås med organisationsförändringen, 
vilka alternativ som övervägt, förslaget till organisationsförändring, bemanning 
samt resultat av fackliga förhandlingar. 
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Arbetsutskottets beslut 2018-08-14 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tar del av informationen. Ärendet återupptas för 
beslut 2018-08-21. 
_____ 
 
Inledning 
Kommunstyrelsen gav under hösten 2017 direktiv för en organisationsöversyn.  
Följande direktiv gavs; 

- Se över plan och exploateringsprocessen, i syfte att vara mer ändamåls-
enlig, ha en bättre leverans samt vara mer anpassad efter invånares och 
bostadsutvecklares behov 

- Se över vårt arbete och vår relation till det lokala och regionala närings-
livet, i syfte att förbättra vårt företagsklimat samtidigt som vi behåller ett 
tryggt och rättssäkert tillsynsarbete 

- Stödfunktioner (Kansli, HR, Ekonomi, Kommunikation, Upphandling, 
IT), i syfte att skapa en mer robust, likvärdig och effektiv organisation 

- Granskning av kärnteknisk verksamhet, kommer inte att beröras i detta 
ärende. Förvaltningen återkommer med förslag under hösten. 

 
Metod 
Har i huvudsak letts av kommundirektören och vikarierande administrativ chef 
(stödfunktioner). När det gäller översynen av stödfunktioner har det skett genom 
samtal med ledningsgrupper samt direkt berörda grupper (resultatet av översy-
nen av stödfunktioner finns i bilaga Utredning av stödfunktioner). När det gäller 
översynen av de resterande direktiven har de skett genom workshops med sex 
olika grupper från Bygg- och miljöförvaltningen, Tillväxtkontoret, Strategi-
enheten och Tekniska förvaltningen. 
 
Samtliga workshops har jobbat med samma material, ett material som utgår från 
ett scenario om en sammanhållen organisation, dvs., en ny förvaltning som inne-
håller såväl vårt uppdrag om tillväxt och näringslivsutveckling som vårt uppdrag 
om myndighetsutövning inom bygg, miljö, livsmedel och planering. Samtliga 
workshops arbetade med hinder och möjligheter för en sådan organisering. 
Samtliga synpunkter dokumenterades. Samtliga workshops följdes upp med en 
återkoppling där samtliga synpunkter presenterades och kommenterades av ar-
betsgivaren. Arbetsgivaren redogjorde för sitt förslag till organisering. 
 
Utöver workshops gjordes studiebesök eller möten med tre kommuner, Tierp, 
Rättvik och Gislaved. Samtliga dessa kommuner har genomfört förändringar i 
den riktning som föreslås i denna utredning. 
 
Såväl före som under utredningen har samverkan skett med arbetstagarorganisat-
ionerna. Efter workshops och återkoppling genomförts inleddes ytterligare sam-
verkan om organisationsförändringen. En riskbedömning togs fram i samarbete 
med arbetstagarorganisationerna. Till riskbedömningen togs även fram en hand-
lingsplan. Förändringen är förhandlad, MBL 11, och är avslutad i enighet. 
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Organisationsöversynen är rapporterad i kommunstyrelsens arbetsutskott samt i 
kommunstyrelsen. Förändringen beräknas beredas i arbetsutskottet 2018-08-21 
samt beslutas i kommunstyrelsen 2018-09-11.  
 
Varför översyn och förändring? 
Översynen berör områden som ifrågasatts under de senaste åren, från såväl för-
troendevalda, näringsliv, enskilda, konsultrapporter och tjänstemän. Måluppfyl-
lelsen har varit svag och leveransen vikande. Dessutom har kommunen som or-
ganisation uppfattats som trög och otydlig. 

- I förändringsarbetet vill vi därför samla allt vårt arbete gentemot närings-
liv och tillväxt i samma förvaltning, skapa förutsättningar med samlade 
resurser och en ökad prioriteringsförmåga. 

- Samla all vår kunskap och erfarenhet i en förvaltning för hållbar tillväxt 
ta vara på vår kompetens och ge ökade förutsättningar för lärande 

- Vara en part för näringslivet när det gäller såväl proaktivt arbete som re-
aktivt arbete, vara sammanhållna och tydliga. 

- Ger att mervärdesavtalet får ett tydligare och större sammanhang, en 
möjlighet att bättre möta våra infrastrukturella utmaningar. 

 
Alternativa förslag som framkommit under utredningen 

• Nollalternativet – oförändrad organisation, satsa ytterligare på projekt 
som förenkla helt enkelt, dukat för företagare, företagsklimatprojekt och 
stärka samarbetet mellan de som arbetar med näringslivsutveckling och 
de som jobbar med myndighetsutövning 

• Att förstärka Bygg- och miljöförvaltningen med tillväxtuppdraget, flytta 
över Översiktsplan/Fördjupad översiktsplan och mark- och exploatering 
till Bygg- och miljö förvaltningen. 

• Att skapa en ny enhet inom Kommunledningsförvaltningen med inrikt-
ning på planering. Myndighetsutövning kvar i egen förvaltning. 

 
Förslag till förändring i rubrikform 

- Tillväxtkontoret, Strategienheten och bygg- och miljöförvaltningen av-
vecklas 

- En ny förvaltning bildas med ansvar för; 
• All fysisk planering på såväl strategisk- som detaljnivå 
• Bygglovs- och kartverksamhet, förhandsbesked 
• All myndighetsutövning inom Miljö, Hälsoskydd, Livsmedel, Servering 

samt andra tillståndspliktiga varor, tobak, läkemedel 
• Näringslivsutveckling 
• I förvaltningen finns även en administrativ funktion (diarium, kansli och 

ekonomi) 
• Kommunikationsenhet och kundtjänsten (Östhammar Direkt) flyttas till 

kommunledningsförvaltningen 
• Bredband och Östhammars Stadsnät flyttas till Tekniska förvaltningen 
• Energirådgivning (klimatstrategi) flyttas till Teknisk förvaltning 
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• Landsbygdsutvecklare/internationell samordnare flyttas till den nya för-
valtningen/näringslivsbefrämjande 

• Ansvaret för förvaltningsområde för det finska språket flyttas till kultur- 
och fritidsförvaltningen och kultur- och fritidsnämnden. 

• Två avdelningar inom arbetsmarknadsområdet (Aktivitetscenter och 
Kommunservice slås samman) bildar ny enhet AME (Arbetsmarknads-
enheten) 

• En ny tjänst inrättas för att leda, koordinera och samordna kommunens 
kvalitetsarbete. Ytterligare en tjänst (inom befintlig organisation) föränd-
rar inriktning till kvalitetsutveckling 

• Samordna nämndsekreterarfunktionen för de förvaltningar som har be-
hov 

• Hantering av fordon (kartläggning av behov, upphandling, utveckling 
(elektroniska färdskrivare, fossilfritt bränsle, alkolås, laddinfrastruktur 
etc.) samt livscykelhanteringen) flyttas till Tekniska förvaltningen, sköt-
seluppdraget kvarstår hos AME. 

• Konsumentvägledning, tjänsten köps fr.o.m. sommaren 2018 av Uppsala 
kommun, samverkansavtal upprättat 

• Mark- och exploateringssamordning flyttas från tekniska förvaltningen 
till den nya förvaltningen, enheten som ansvarar för fysisk planering 

 
• Förslag avseende stödfunktioner 
- Syftet är att skapa en organisation som är mindre sårbar, kan kvalitets-

säkra våra stora administrativa processer och samtidigt vara än mer ef-
fektiv 

- Utredningen ger att förvaltningarna är tveksamma till ökad centralisering 
även om detta skapar mindre sårbarhet och möjligheten till ett jämlikt 
stöd för förvaltningarna. Stor vikt läggs på det verksamhetsnära arbetet 
vilket bedöms försämras med en mer centraliserad organisation. Någon 
förvaltning vill dessutom öka det decentraliserade arbetet och fördela 
mer resurser ut i linjen. 

- Förslaget är därför, införa nya arbetssätt, professionella nätverk, utökad 
befogenhet, tydliga mandat och krav. Att centralisera funktioner som 
idag har en sårbar eller ingen lösning 

 
Samverkan 
Ovanstående förändring är samverkad med arbetstagarorganisationerna och för-
handlingen är avslutad i enighet. Arbetstagarorganisationerna har haft syn-
punkter på riskbedömning och handlingsplan. Samtliga deras synpunkter har 
inarbetats i riskbedömning och handlingsplan. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen antar ovanstående förslag till förändringar. 
 
Kommundirektör Peter Nyberg föredrar ärendet.  
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Arbetsutskottets förslag 2018-08-21 
 
Kommunstyrelsen antar ovanstående förslag till förändringar. Ärendet anmäls 
till kommunfullmäktige.  
_____ 
 
I ärendet yttrar sig Pär-Olof Olsson (M). 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen antar ovanstående förslag till förändringar. Ärendet anmäls 
till kommunfullmäktige.  
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige tar del av informationen.  
_____ 
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§ 85 d)  Dnr KS-2018-522 Dpl 042 
 
Anmälningsärende, Delårsrapport per tertial 1 2018 och kommentar preliminär 
plan 2019-2022 Östhammar Vatten 
 
Delårsrapport per tertial 1, 2018 och kommentar preliminär plan 2019-2022 Öst-
hammar Vatten föreligger. 
 
Arbetsutskottets förslag 2018-08-14 
 
Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-09-11 
 
Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige tar del av informationen.  
_____ 
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§ 86 Dnr KS2018-651 Dpl 913 
 
Motion från Åsa Lindstrand (-) om politisk obunden äldreombudsman 
 
Åsa Lindstrand (-) yrkar i motion daterad 2018-09-18: 

• att Östhammars kommun anställer en äldreombudsman 
• att äldreombudsmannen inför kommunens bokslut avlägger rapport om 

sitt arbete 
• att samtliga nämnder och förvaltningar involveras i de årsrikas behov 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Kommunstyrelsen  
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§ 87 Dnr KS-2018-652 Dpl 913 
 
Motion från Åsa Lindstrand (-) om att göra ett omtag av policy för tillgänglighet 
 
Åsa Lindstrand (-) yrkar i motion daterad 2018-09-18:  

• att Östhammars kommun anlitar en handikappkonsulent 
• att samtliga nämnder och förvaltningar inför kommunens bokslut lämnar 

utförliga rapporter över tillgängligheten: vad som åtgärdats samt vad som 
planeras att åtgärdas 

• att kommunen erbjuder företag utbildning om diskrimineringslagens för-
bud mot bristande tillgänglighet 

• att kommunens lokala ordningsföreskrifter uppdateras med vad som gäl-
ler på kommunal mark och i kommunala byggnader med hänvisning till 
framkomlighet och tillgänglighet. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Kommunstyrelsen  
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§ 88 Dnr KS-2018-653 Dpl 913 
 
Motion från Åsa Lindstrand (-) om ny skolplan som kommunfullmäktige tar 
beslut om 
 
Åsa Lindstrand (-) yrkar i motion daterad 2018-09-18: 

• att BUN via kommunfullmäktige ges i uppdrag att ta fram förslag på ny 
skolplan 

• att förslaget på ny skolplan går ut på remiss till samtliga nämnder i Öst-
hammars kommun 

• att förslaget på ny skolplan publiceras på Östhammars kommuns hemsida 
för allmänheten att ge respons på 

• att Östhammars kommunfullmäktige tar det slutgiltiga beslutet, eftersom 
kommunfullmäktige är kommunens högsta beslutande organ 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Kommunstyrelsen  
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§ 89 Dnr KS-2018-658 Dpl 913 
 
Motion från Åsa Lindstrand (-) om politiskt obunden barnombudsman 
 
Åsa Lindstrand (-) yrkar i motion daterad 2018-09-20: 

• att Östhammars kommun anställer en politiskt obunden barnombudsman, 
som bevakar barn och ungas intressen. Barnombudsmannen ska utforma 
en övergripande policy för hur barnkonventionen ska förverkligas i prak-
tiken och för hur arbetet ska utvärderas 

• att det i kommunens bokslut redovisas på vilka sätt barn och ungas in-
tressen tagits om hand 

• att den kommunala barnombudsmannen ges mandat att utreda individu-
ella klagomål samt gruppklagomål från barn och unga 

• att barn och unga kontaktas i rollen som remissgrupp samtidigt som 
vuxna ges möjlighet att ge respons på t.ex. detaljplaner 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Kommunstyrelsen  
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§ 90 Dnr KS-2018-659 Dpl 913 
 
Motion från Åsa Lindstrand (-) om förstelärare i trygghet och studiero 
 
Åsa Lindstrand (-) yrkar i motion daterad 2018-09-20 att Östhammars kommun 
låter utse och utbilda förstelärare i trygghet och studiero.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Kommunstyrelsen  
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§ 91 Dnr KS-2018-660 Dpl 913 
 
Motion från Åsa Lindstrand (-) om att anställa en stadsarkitekt 
 
Åsa Lindstrand (-) yrkar i motion daterad 2018-09-20 att Östhammars kommun 
anställer en utbildad stadsarkitekt för att tillgodose kommunens karaktär och 
kulturhistoria 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Kommunstyrelsen  
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§ 92 Dnr KS-2018-661 Dpl 913 
 
Motion från Åsa Lindstrand (-) om öppna nämndmöten 
 
Åsa Lindstrand (-) yrkar i motion daterad 2018-09-20 att sammanträden i samt-
liga nämnder och i kommunstyrelsen ska vara öppna för allmänheten. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Kommunstyrelsen  
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§ 93 Dnr KS-2018-668 Dpl 913 
 
Motion från Ingeborg Sevastik (V) om undervisning i modersmål 
 
Ingeborg Sevastik (V) yrkar i motion daterad 2018-09-22 att det omgående bör 
utredas att alla barn utan undantag av barn med färre än fem inom det specifika 
språket ska ges möjlighet till undervisning i sitt modersmål.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Kommunstyrelsen  



 
Kommunfullmäktige 
 

  
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum Sid 
2018-09-25 54 (55) 

 

  
 

§ 94 Dnr KS-2018-669 Dpl 914 
 
Fråga från Ingeborg Sevastik (V) till barn- och utbildningsnämndens ordförande 
angående modersmål 
 
Ingeborg Sevastik (V) ställer följande fråga till barn- och utbildningsnämndens 
ordförande Roger Lamell (S): 
 
”Varför har modersmål plötsligt tagits bort, utan någon information till vård-
nadshavare, inför ht 2018 för barn som tidigare haft det via videolänk? 
Alla barn har rätt till undervisning på ditt modersmål och det underlättar också 
enligt forskning inlärningen av svenska.  
När det är färre än fem barn inom ett språk finns möjlighet för en kommun att 
inte tillhandahålla undervisning, varför har Östhammars kommun följt den möj-
ligheten? Och vem har beslutat om det? Det är inte ansvarig rektor. Chefen för 
förvaltningen är omöjlig att få tag i, oftast på semester.  
Önskar en rättning i detta snarast! 
Inkommer också med en motion i ärendet för att förvaltningen ska förstå allvaret 
i det. Det är inte många kronor som sparas på att något/några barn blir utan  
modersmålsundervisning” 
 
Ordförande frågar kommunfullmäktige om frågan får ställas.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Frågan får ställas.  
 
Frågan besvaras på fullmäktiges sammanträde 2018-10-23.  
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Kommunfullmäktige   
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§ 95 Dnr KS-2018-670 Dpl 914 
 
Fråga från Ingeborg Sevastik (V) till tekniska utskottets ordförande angående 
tillgänglighet 
 
Ingeborg Sevastik (V) och Mohammad Sabur (V) ställer följande frågor till tek-
niska utskottets ordförande Jonas Svensson (S):  
 
”Vi har tidigare ställt frågor om tillgänglighet, nu gäller det trapporna vid kom-
munhuset och nya kulturhuset – det saknas mitträcke när man kommer ut från 
respektive hus och för en synskadad person är det livsfarligt, man kan riskera att 
gå rakt fram och falla ner för trapporna eftersom det inte finns något räcke att 
hålla sig i, det finns säcken vid sidorna, men kommer man ut direkt och är syn-
skadad ser man inte dem. Detta behöver åtgärdas, flera har påpekat det för oss.” 
 
”Det har kommit till vår kännedom att det är oerhört svårt att ta sig fram som 
rullstolsburen i Öregrund, krångliga nästan oöverkomliga trottoarkanter, gropar 
och hål i gatorna, mycket svårt även för rollatorer och barnvagnar. Detta borde 
ses över omgående! Tillgängligheten bör gälla oss alla.” 
 
Ordförande frågar kommunfullmäktige om frågan får ställas.  
 
I frågeställningen yttrar sig Ingeborg Sevastik (V) och tekniska utskottets ordfö-
rande Jonas Svensson (S). 
 
Frågan besvaras enligt följande:  
Tillgänglighet för kulturhuset Storbrunn med mitträcken kommer att komma. 
Tekniska förvaltningen undersöker även möjligheten att använda taktila plattor 
för att besökare ska kunna känna av vart kanterna är.  
Vad gäller gator i Öregrund är en gatuinventering upphandlad och ska utföras 
inom kort. Resultatet läggs sedan in i GIS och en underhållsprioriteringsplan kan 
upprättas. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Frågan får ställas.  
 
Frågan anses härmed besvarad.  
_____ 
 
 
 
 
 
 
Ingeborg Sevastik (V) 
Jonas Svensson (S) 


